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Protokół Nr 27/2021 

z posiedzenia komisji budżetowej odbytego w dniu 25 listopada 2021r. 

  

 Posiedzenie komisji otworzyła przewodnicząca komisji Jadwiga Łopatowska 

i przewodniczyła posiedzeniu. 

W posiedzeniu udział wzięli członkowie komisji zgodnie z załączoną listą obecności do 

niniejszego protokołu. 

Ponadto w posiedzeniu udział wzięli: Burmistrz Stanisław Strąk i Skarbnik Miasta i Gminy 

Krzysztof Cieślak. 

 

Porządek posiedzenia : 

1. Wydanie opinii o projektach uchwał w sprawie: 

a. określenia stawek podatku od nieruchomości; 

b. obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego; 

c. określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków; 

d. zmian w budżecie Gminy na rok 2021; 

e. zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2021–2036. 

2. Sprawy różne.  

 
Ad.1.a)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości i poprosiła Skarbnika 

Miasta i  Gminy o omówienie proponowanych stawek podatku od nieruchomości. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że uchwała w sprawie 

podatku od nieruchomości była podejmowana w 2019r., w roku ubiegłym nie były 

podwyższane stawki podatku. Omówił proponowane stawki podatku od nieruchomości 

porównując je do stawek aktualnie obowiązujących i do maksymalnych stawek określonych 

rozporządzeniem Ministra Finansów. Powiedział, że wzrost stawek podatku jest mniejszy niż 

wzrost stawek maksymalnych określanych rozporządzeniem. 

Burmistrz poinformował, że średnio stawki podatku od nieruchomości wzrastają o 

około 5%, natomiast inflacja  określona jest na poziomie 7-8%. Powiedział, że jest to tylko 

waloryzacja stawek, bo trudno mówić o podwyżce jak inflacja jest wyższa od wzrostu stawek 

podatku. Mówił, że podwyższanie podatków nigdy nie jest miłe i przyjemne ale z drugiej strony 

mieszkańcy oczekują, że pewne usługi będą zapewnione. Podatku rolnego wpływa w gminie 

około 300 tys. zł i za utrzymanie oświetlenia w gminie też są koszty w wysokości 300 tys. zł. 

Koszt oświetlenia jednej lampy plus konserwacja wynosi około 300 zł rocznie. Koszenie 

poboczy i wszystkich placów to koszt około 100 tys. zł rocznie, dowóz dzieci do szkoły 

kosztuje około 300 tys. zł także dochody z podatku rolnego i od nieruchomości wystarczają 

tylko na wymienione zadania. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości w związku z tym przewodnicząca 

komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 
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 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 

 

Ad.1.b)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. Poinformowała, 

że projekt uchwały opiniowała Świętokrzyska Izba Rolnicza, która nie wniosła uwag do 

proponowanego projektu uchwały o obniżeniu ceny żyta do wymiaru podatku rolnego.  

Poprosiła Burmistrza o informację w sprawie projektu uchwały. 

 Burmistrz poinformował, że zgodnie z treścią uzasadnienia w kompetencji rady jest 

obniżanie ceny skupu żyta do celów podatkowych. Średnia cena skupu żyta z 11 kwartałów 

ogłoszona przez Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego na 2022r. wynosi 61,48zł. 

Proponuje się obniżyć cenę żyta do kwoty 56 zł także podatek rolny wzrośnie o 10 zł z hektara 

przeliczeniowego. W gminach ościennych nie są podejmowane uchwały o obniżeniu ceny żyta 

także podatek jest wyliczany z ceny, którą ogłasza Prezes GUS. 

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego w związku z tym przewodnicząca komisji 

poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie obniżenia ceny 

skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego. 

 

Ad.1.c)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w  

            sprawie określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego 

odprowadzania ścieków i przedstawiła brzmienie projektu uchwały. Poprosiła Burmistrza o 

omówienie projektu uchwały. 

Burmistrz poinformował, że ceny za oczyszczanie ścieków są weryfikowane i ustalane 

przez Wody Polskie. Zakład składa wnioski i po weryfikacji taka cena została zatwierdzona. Z 

racji tego, że jest to spora stawka to od lat jest stosowana dopłata do ceny oczyszczania ścieków. 

Mówił, że systematycznie chce doprowadzić do tego żeby ta dopłata pochodziła z podatku od 

urządzeń związanych z oczyszczaniem ścieków jaką zakład wlicza do kosztów ustalając cenę 

za oczyszczanie. Poinformował, że prawdopodobnie w ciągu roku będzie występował o 

obniżkę podatku od budowli służących oczyszczaniu ścieków, bo jak się odda do użytkowania 

zmodernizowaną oczyszczalnię to wzrośnie jej wartość i wzrośnie również podatek i cena za 

ścieki z tego powodu znacznie by wzrosła. Mówił, że tak będzie chciał zrobić żeby dochód z 

podatku został na niezmienionym poziomie. Dodał, że dopłata do kosztów oczyszczania 

ścieków dotyczy mieszkańców, którzy mają kanalizację tj. Pierzchnica, Pierzchnianka, część 

Skrzelczyc i część Drugni.  

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania 

ścieków w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za 

wydaniem pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 
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 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie 

określenia stawki jednostkowego dofinansowania kosztów zbiorowego odprowadzania 

ścieków. 

 

Ad.1.d) Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały w sprawie zmian  

            w budżecie Gminy na rok 2021 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

proponowanych zmian. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zwiększa się plan 

dochodów budżetowych o kwotę 87 500 zł oraz zwiększa się plan wydatków o taka samą 

kwotę. Omówił szczegółowo zmiany w dochodach budżetu określone załącznikiem Nr 1 - Plan 

dochodów oraz zmiany w wydatkach budżetu określone załącznikiem Nr 2 - Plan wydatków 

do projektu uchwały. Omówił również zmiany jakie wprowadza się w załączniku Nr 3 Limity 

wydatków na wieloletnie przedsięwzięcia planowane do poniesienia w 2021 roku, w załączniku 

Nr 4 dochody i wydatki związane z realizacją  zadań realizowanych na podstawie porozumień 

(umów) między jednostkami samorządu terytorialnego w 2021r., w załączniku Nr 5 dotacje 

podmiotowe w 2021 roku i w załączniku Nr 6 dotacje celowe w 2021 roku. 

Burmistrz poinformował, że prawdopodobnie po tej sesji za tydzień zostanie 

zorganizowana, sesja nadzwyczajna dotycząca przesunięć budżetowych, bo jest ogłoszony 

przetarg na trzy drogi tj. Osiny-Lizawy, Górki-Zaborze i Skrzelczyce Błonie. Otwarcie ofert 

jest 1 grudnia i okaże się jakie będą ceny. Do 15 grudnia muszą być podpisane umowy z 

wykonawcami żeby weszły te zadania do dofinansowania.  

Skarbnik poinformował, że na sesji do zmian w budżecie będzie autopoprawka, bo do 

budżetu będzie wprowadzana dotacja w kwocie 91 500 zł postronnie dochodów i wydatków  na 

laboratoria przyszłości. Będzie to dla szkoły w Pierzchnicy na wyposażenie pracowni  

w nowoczesny sprzęt. 

Po dyskusji członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian 

w budżecie Gminy na rok 2021 w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod 

głosowanie kto jest za wydaniem pozytywnej opinii o proponowanych zmianach w budżecie 

gminy. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian w 

budżecie Gminy na rok 2021. 

 

Ad.1.e)Przewodnicząca komisji poddała pod obrady komisji projekt uchwały  

            w sprawie zmian w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036 i poprosiła Skarbnika Miasta i Gminy o omówienie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej. 

Skarbnik Miasta i Gminy Krzysztof Cieślak poinformował, że zmiany w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej wynikają ze zmian wprowadzanych projektem uchwały w sprawie 

zmian w budżecie Gminy na rok 2021, który omawiał przed chwilą oraz zmianami w budżecie 

wprowadzonymi zarządzeniami Burmistrza od ostatniej zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej. Omówił wprowadzane zmiany w załączniku Nr 1 Wieloletnia Prognoza 

Finansowa na lata 2021-2036 i w załączniku Nr 2 Wykaz przedsięwzięć realizowanych w latach 
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2021-2024, które szczegółowo przedstawia objaśnienie do zmian w WPF stanowiącym 

załącznik Nr 3 do projektu uchwały.  

Członkowie komisji nie wnosili uwag do projektu uchwały w sprawie zmian w uchwale 

w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 2021-2036 

w związku z tym przewodnicząca komisji poddała pod głosowanie kto jest za wydaniem 

pozytywnej opinii o projekcie uchwały. 

Na 6-osobowy skład komisji udział w głosowaniu wzięło 5 członków komisji i za wydaniem 

pozytywnej opinii było 5 członków komisji. 

 Komisja jednogłośnie wydała pozytywną opinię o projekcie uchwały w sprawie zmian 

w uchwale w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Pierzchnica na lata 

2021-2036. 

 

Ad. 2.Sprawy różne. 

 Radny Jan Stęplowski poinformował, że przez Holendry wożą kamień na drogę do 

Lasów Państwowych i zniszczą tą drogę. Czy mają jakieś pozwolenie na to, bo jest znak 6 ton. 

Mówił, że mogą wozić ten kamień od strony Szczecna, bo mają od tamtej strony bardzo dobrą 

drogę. 

 Burmistrz powiedział, że sołtys informowała go o tym i zna temat ale nic nie zrobi się 

w tym temacie. 

 

Po wyczerpaniu porządku posiedzenia przewodnicząca komisji podziękowała 

wszystkim za udział i zamknęła posiedzenie. 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 

 

Protokółował: 

 

S.Kielesiński                                                                    

                   Przewodnicząca komisji 

 

                                                                                      Jadwiga Łopatowska 

 


